
	
	
Verslag verenigingsjaar 2024 
Zoals elk jaar wil het bestuur alle leden die zich dit jaar hebben ingezet voor de Zilveren Schaats hartelijk 
bedanken. Samen zorgen we ervoor dat dit prachtige natuurgebied behouden blijft! 
 
Vrijwilligers 
Het Schapenteam telde in 2024 22 herders. Eén herder nam na een lang 'dienstverband' afscheid 
wegens verhuizing, ze is opgevolgd door een nieuwe herder uit de buurt. De terreinbeheergroep telt zes 
vaste leden. Opgeteld bij de vijf bestuursleden en bewoners die geregeld een handje helpen zijn dat 35 
zeer betrokken leden, ruim voldoende om aan de beheerovereenkomst met de gemeente uitvoering te 
geven. Het bestuur bestond in 2024 - onveranderd - uit Arnoud Wolff (FH110, voorzitter), Anne van Hall 
(FH114, penningmeester), Dafne Hartkamp (FH40, secretaris), Petronne Atteveld (FH34, evenementen) 
en Joost Brandsema (FH70, terreinbeheer). Je kunt het bestuur bereiken via zilverenschaats@gmail.com 
 
Schapenbeheer 
Onze kudde telde begin 2024 tien maasduinschapen. In mei 2024 zijn alle ooien ingeënt tegen 
blauwtong. De golf van blauwtonggevallen in ons land is aan onze kudde gelukkig voorbijgegaan.  
In september zijn de hoeven bekapt en met zinksulfaat behandeld.  
 
Zeven ooien wierpen als resultaat van een kort en vooral krachtig bezoek van een ram eind 2023 23 
lammetjes waarvan 19 levensvatbaar bleken. Veel drielingen en zelfs een vierling, ongekend want 
maasduinschapen werpen doorgaans een of twee lammetjes. Drie lammetjes moesten met de fles 
gevoed worden. De dierenarts hebben we drie keer opgeroepen: voor een vroeggeboorte, voor een 
vastzittende nageboorte en na het plotseling sterven van een lammetje.  
 
Boudewijn Kooijman geldt als 'stamvader' van het ras maasduinschaap en levert gratis een ram. Hij 
helpt ons schapenteam met de selectie: welke ooien en lammetjes kunnen blijven, welke gaan met 
Boudewijn mee naar zijn boerderij in Limburg? Bij het selecteren letten we op meerdere criteria: hoe 
makkelijk laat een schaap de vacht los? Is het een goede moeder geweest? Is de bevalling soepel 
verlopen? Is het schaap gezond zonder mankementen? Wat is het kleurenpatroon? Uiteindelijk hebben 
we drie moeders gehouden, elk met een of twee lammetjes. Ook het nakomertje van vorig jaar is 
gebleven.  
 
De kudde telde daarmee eind 2024 acht ooien - ons streefaantal - met een goede mix qua senioriteit, 
gezondheid en kleurpatroon. We slaan een jaar over met lammeren zodat kudde en herders kunnen 
bijkomen van een intensief jaar. We bedanken alle herders voor hun grote inzet en betrokkenheid! 
 
Terreinonderhoud 
De schuur is geschilderd dankzij de gemeente, formeel ook eigenaar. De schuur wordt gebruikt om 
gereedschappen, materialen en hooi op te slaan, maar ook om in strenge winters lammetjes een warm 
onderkomen te kunnen geven. Ons beheerteam heeft het hele jaar door veel werk verzet om opschot 
en overhangende takken langs de oevers weg te halen. Daardoor krijgen oevers en waterlopen meer 
zonlicht, belangrijk voor de biodiversiteit. Daarnaast loopt het beheerteam ook de hekwerken geregeld 
na en zorgt ze voor een goed functionerende schrikdraadinstallatie. En uiteraard steken de klussers de 
handen uit de mouwen als er gemaaid en gehooid moet worden. We zijn het beheerteam dan ook veel 
dank verschuldigd! 
 
 



Visie 2050. 
Ecologische adviseur Paul van Kan heeft in opdracht onderzoek gedaan naar de natuurkwaliteit op de 
Zilveren Schaats en de kansen om de biodiversiteit een impuls te geven. Het huidige beheerplan stamt 
uit de jaren 90, we willen graag een update. Paul heeft een aantal concrete projecten gedefinieerd om 
de biodiversiteit een impuls te geven. Een aantal hebben we al in werking gezet zoals het uit de 
begrazing nemen van perceel E (waar de ratelaar groeit en orchideeën zijn gespot) en het weghalen van 
opschot en overhangende takken langs de oevers.  
 
Evenementenprogramma 
Het terrein van de Zilveren Schaats is afgesloten, zoals afgesproken in het beheercontract met de 
gemeente. Dat komt de biodiversiteit ten goede en maakt schapenbeheer mogelijk. Om buurtgenoten 
het erfgoed tóch te kunnen laten beleven, organiseren we evenementen. Zoals de Lammetjes Kijkdag 
(12 mei), de IVN Herfstexcursie (19 oktober) en de Open Dag (20 oktober). De laatste was wederom een 
groot succes dankzij een vol en aantrekkelijk programma met de historische rondleiding door Bas 
Nugteren, een herfstspeurtocht voor kinderen, een paddenstoelenexcursie door expert Peter Jan Keizer, 
uitleg over het schapenbeheer door ons herdersteam en een imkerworkshop door de Zilveren Bij. Veel 
dank aan iedereen die heeft bijgedragen aan de organisatie. 
 
Hooggeëerd bezoek 
Buiten de openbare evenementen om ontvangen we gedurende het jaar ook experts en 
belanghebbenden. Zo kwam fotograaf Martin van Thiel foto's maken van de Ridderschapsvaart voor zijn 
nieuwe boek 'Utrechtse bruggen en waterlopen'. Wethouder Oosters en medewerkers van het 
wijkbureau kwamen op 17 april op kraamvisite om kennis te maken met onze lammetjes. En in april 
kregen we bezoek van vrijwilligers van het Kenniscentrum Hollandse Waterlinie. Zij hadden grote 
interesse voor de limietpaal O27, een 150 jaar oude militaire grensbepaler. Het blijkt een zeldzaamheid 
dat zo'n paal behouden blijft. 'Onze' paal is dan ook ingevoerd in de database. Tot slot maakte de lokale  
tv-zender U In De Wijk een item over de Zilveren Schaats. 
 
Vogels spotten 
Buurtgenoot Nanne Nauta is een ervaren vogelaar. Op ons verzoek loopt hij met fotocamera een jaar 
lang een rondje Zilveren Schaats om te zien en vooral te horen wat hier fluit, nestelt, trekt, jaagt en 
overwintert. Bewoner Peter Seevinck (FH96), ook een vogelaar, sluit bij hem aan. Info over vogels is 
belangrijk met het oog op de impuls die de vereniging wil geven aan de biodiversiteit op en rond het 
terrein. Immers, wat je aanplant bepaalt welke vogels ons terrein willen bezoeken. De vogelaars doen 
regelmatig verslag en houden hun waarnemingen bij op een blog op onze website. 
 
Communicatie 
In 2024 hebben we onze leden met een nieuwsbrief op de hoogte gehouden van de ontwikkelingen op 
de Zilveren Schaats. Onze website is altijd up-to-date en informeert buurtgenoten, passanten, 
ambtenaren, onderzoekers en andere geïnteresseerden over onze activiteiten. Daarnaast zijn we actief 
op sociale media met name Instagram. De vogelaars houden een blog bij op onze website. Ook tijdens 
de Open Dag, Lammetjes Kijkdagen en excursies praten we leden en belangstellenden bij. Nieuwe 
bewoners in de straat krijgen een welkomstbrief om ze te informeren over onze vereniging. 


